

Title (en)

Exhaust device for a multicylinder internal-combustion engine.

Title (de)

Abgasanlage einer mehrzylindrigen Brennkraftmaschine.

Title (fr)

Installation pour les gaz d'échappement d'un moteur à combustion interne multicylindre.

Publication

EP 0355729 A1 19900228 (DE)

Application

EP 89115242 A 19890818

Priority

DE 3828599 A 19880823

Abstract (en)

In a double-flow exhaust device with a catalyst (3), the two exhaust gas streams (7a, 7b) are first of all brought together so that they are adjacent to one another in a mixing tube (9), and then leave this mixing tube (9) again in tubes (11a, 11b) lying one above the other. These tubes (11a, 11b) lying one above the other open adjacently into a common catalyst housing (3). This arrangement guarantees homogeneous exhaust gas distribution over the catalyst cross-section. A long mixing section is thus not required; furthermore it is sufficient to provide a lambda sensor (13) in only one (11b) of the two tube(s) leading from the mixing tube (9) to the catalyst (3). <IMAGE>

Abstract (de)

Bei einer zweiflutigen Abgasanlage mit einem Katalysator (3) werden die beiden Abgasströme (7a, 7b) zunächst in einem Mischrohr (9) nebeneinanderliegend zusammengeführt, um anschließend daran dieses Mischrohr (9) in übereinanderliegenden Rohren (11a, 11b) wieder zu verlassen. Diese übereinanderliegenden Rohre (11a, 11b) münden nebeneinanderliegend in ein gemeinsames Katalysatorgehäuse (3). Diese Anordnung gewährleistet eine homogene Abgasverteilung über dem Katalysator-Querschnitt. Eine lange Mischstrecke ist hiermit nicht erforderlich; darüber hinaus ist es ausreichend, eine Lambda-Sonde (13) lediglich in einem (11b) der beiden vom Mischrohr (9) zum Katalysator (3) führenden Rohr (e) vorzusehen.

IPC 1-7

F01N 3/20; F01N 7/08

IPC 8 full level

F01N 3/20 (2006.01); **F01N 13/00** (2010.01); **F01N 13/08** (2010.01); **F02D 41/14** (2006.01); **F01N 13/02** (2010.01)

CPC (source: EP)

F01N 3/20 (2013.01); **F01N 13/008** (2013.01); **F01N 13/009** (2014.06); **F01N 13/08** (2013.01); **F02D 41/1439** (2013.01)

Citation (search report)

- DE 3029012 A1 19820211 - AUDI AG [DE]
- DE 3740238 A1 19880623 - AUDI AG [DE]
- EP 0192995 A1 19860903 - BOYSEN FRIEDRICH GMBH CO KG [DE]
- US 3504709 A 19700407 - CASSEL THOMAS R, et al

Cited by

FR2677077A1; WO0066884A1

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB IT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0355729 A1 19900228; DE 3828599 A1 19900308; DE 3828599 C2 19920625

DOCDB simple family (application)

EP 89115242 A 19890818; DE 3828599 A 19880823